

Стандарт породы КОРНИШ РЕКС / CORNISH REX - CRX

ГОЛОВА	25	HEAD
Общая форма, морда, форма носа, профиль, лоб, щеки, подбородок, челюсти и зубы	10	General shape, muzzle, shape of nose, profile, forehead, cheeks and muzzle, jaws and teeth, chin
ГЛАЗА Форма и цвет	5	EYES Shape and colour
УШИ Постав, форма и размер	10	EARS Shape, placement and size
ТЕЛО	30	BODY
Форма, размер и строение, костяк, шея	20	Shape, size, structure and neck
длина и форма конечностей и лап	5	Legs and paws – length and shape
ХВОСТ форма и длина	5	TAIL – shape and length
ШЕРСТЬ	40	COAT
Волны	20	Waving
Качество и текстура, длина	15	Quality and texture, length
Окрас	5	Colour
КОНДИЦИЯ	5	CONDITION
ВСЕГО	100	TOTAL

<p>ОБЩЕЕ ОПИСАНИЕ: Корниш Рекс отличается своим изящным и грациозным телосложением. При этом он на удивление тяжелый из-за хорошего мышечного тонуса. Он покрыт характерной волнистой мягкой шерстью; выглядит кошкой на очень высоких ногах. Все контуры тела мягко округлые. С геометрической точки зрения, Корниш Рекс представляет собой прямоугольник, поставленный длинными сторонами вертикально: высокие изящные конечности при относительно коротком теле. В движении Корниш-Рекс выгибает аркообразно спину, что еще больше усиливает впечатление изящности и элегантности этой кошки. Размер: Средний</p>	<p>GENERAL: The Cornish Rex is distinguished by its slender and graceful appearance. It is surprisingly heavy due to its strong muscle tone. It is covered in characteristic wavy, soft coat and gives an overall appearance of being high on legs. All contours of the Cornish Rex are gently curved. From the geometrical point of view, Cornish Rex presents a rectangular body shape with long sides placed upward: high slender legs with relatively short torso. When moving, Cornish Rex arches its back giving appearance of an additional elegance and grace of this cat. Size: medium</p>
<p>ГОЛОВА: Форма: сравнительно небольшая, яйцевидной формы. Длина примерно на треть превышает ширину. Четкий излом усов, овальная форма с плавными изгибами спереди и в профиль. Профиль представляет собой две слабо выпуклые дуги. Лоб округлый Скулы высокие и выступающие, точёные Нос: римский с высокой выступающей переносицей. Длина равна одной третьей длины головы. Морда: В гармонии с головой, не слишком выступающая или квадратная, постепенно сужающаяся к округлому концу. Прямая линия от кончика носа до подбородка с достаточной глубиной и квадратным очертанием. Подбородок: сильный, хорошо развитый Вибриссы и брови: Извилистые или кудрявые. УШИ: Форма: Большие, широкие в основании, прямостоячие, сужающиеся к закруглённым кончикам, покрытые тонкой шерстью. Постав: Расположены высоко на голове, настороженные</p>	<p>HEAD: Shape: comparatively small and egg shaped, length about one-third more than the width, equally narrow from cheekbones to the end of skull. A definite whisker break, oval with gently curving outline in front and in profile. Profile: a curve comprised of two soft convex arcs. Forehead: rounded Cheeks bones high and prominent, wellchiseled. Nose: Roman with a high prominent bridge. Length is one-third length of head. Muzzle: Harmonious with the head, not too prominent or square, narrowing slightly to a rounded end. A straight line from end of nose to chin with considerable depth and squarish effect. Chin: strong, well-developed. Whiskers and eyebrows: Crinkled or curved EARS: Shape: Large, wide at the base, erect and tapering to rounded tips, covered with fine hair. Both inner and outer ear edges should stand up as vertical as possible. Placement: Set high on the head, held alert</p>

<p>ГЛАЗА: Форма: Овальные, немного косо поставлены и широко расставлены. Размер – от среднего до большого. Расстояние между глазами равно ширине одного глаза. Цвет: Яркий, насыщенный, чистый. Соответствующий окрасу шерсти</p>	<p>EYES: Shape: Oval shaped slanting slightly upward, medium to large in size. A full eye's width apart. Colour: Bright, clear, intense and pure, appropriate to coat color.</p>
<p>ШЕЯ: Элегантная, длинная и изящная; пропорциональная телу</p>	<p>NECK: Elegant, long and slender; in proportion to body</p>
<p>ТЕЛО: Строение: Средней длины, коты пропорционально крупнее, но ни в коем случае не грубое, элегантное, тяжёлое и мускулистое – особенно бёдра и предплечья. Грудная клетка глубокая, но не широкая. Структура костей утончённая. Вес тела больше, чем кажется на первый взгляд. Общие очертания состоят из изящных изгибов и дуг без намёка на прямые линии. Спина аркообразная и подчеркнутая, когда кошка стоит в обычной позе. Линия подбрюшья мягко изгибается вверх после грудной клетки, образуя утонченную (поджарую на внешний вид) талию. Круп: округлый, с хорошо развитой мускулатурой.</p>	<p>BODY: Structure: Of medium length, males proportionately larger but never coarse, elegant, hard and muscular – especially hips and thighs. Chest is deep, but not broad. Delicate bone structure. Body weight heavier than the cat's appearance indicates. The general outline is comprised of graceful arches and curves without any sign of flatness. The back is arched and evident when the cat is standing naturally. The underline gently curves upward from the ribcage to form a smallish (tucked up in appearance) waistline. Rump: rounded, well-muscled.</p>
<p>КОНЕЧНОСТИ: Очень длинные, прямые и изящные. Бедра мускулистые, немного тяжеловатые относительно остального тела, Корниш Рекс – очень высоконогое животное. Лапы: Маленькие и овальные, утончённые</p>	<p>LEGS: Very long, straight and slender. Thighs well-muscled, somewhat heavy in proportion to the rest of the body. The Cornish Rex stands high on its legs. Paws: Small and oval, dainty</p>
<p>ХВОСТ: Длинный, тонкий и сужающийся и крайне гибкий; покрыт волнистой шерстью, предпочтительно не лысый и не лохматый.</p>	<p>TAIL: Long, fine and tapering and extremely flexible; covered with wavy hair, preferably without bare patches or being bushy</p>
<p>ШЕРСТЬ: Текстура: Короткая, не лохматая, очень мягкая, шелковистая, плюшевая на ощупь и относительно густая, совершенно без остевых волос. Плотно уложенная волна, прилегающая к телу, простирается от макушки вдоль спины, боков и бёдер до кончика хвоста. Размер и глубина волны может варьироваться, но чем плотнее ряды завитков, тем лучше. Шерсть на подбородке, груди и животе короткая и с хорошо выраженной волной. Окрас: Признаются все окрасы и рисунки, в том числе и с белым. Разрешено любое количество белого. Для дымных окрасов серебристо-белая подпушь может проступать сквозь верхние слои шерсти</p>	<p>COAT: Structure: Short, not shaggy, extremely soft, silky, plush to touch and relatively dense, completely free of guard hairs. A tight, uniform marcel wave, lying close to the body and extending from the top of the head across the back, sides, and hips continuing to the tip of the tail. Size and depth of wave may vary, but the tighter the better. The fur on the underside of the chin and on chest and abdomen is short and noticeably wavy. Colour: All colour varieties and patterns are recognized, including those with white. Any amount of white is permitted. For silver colours silverish-white undercoat may emerge through the upper coat.</p>

<p>НЕДОСТАТКИ</p>	<p>FAULTS</p>
<p>Уш и :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Маленькие уши • Широко расставленные, расширяющиеся кверху, не прямостоячие уши <p>Г л а з а :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Круглые глаза • Мутный цвет глаз • Небольшой размер глаз • Близко посаженные глаза <p>Т е л о :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Компактное, тяжёлое тело (по типу «кобби») • Недостаточный мышечный тонус <p>Х в о с т :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Лысый или лохматый хвост 	<p>E a r s :</p> <ul style="list-style-type: none"> • small ears • set wide apart, going aside, not erect ears. <p>E y e s :</p> <ul style="list-style-type: none"> • round in shape • cloudy eye colour • small sized eyes • set close eyes <p>B o d y :</p> <ul style="list-style-type: none"> • compact, robust body (cobby type) • insufficient muscle tone <p>T a i l :</p> <ul style="list-style-type: none"> • bald or shaggy tail

<p>Шерсть :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Прямая шерсть • Лохматая шерсть и шерсть с химией (напоминающая химическую завивку) • Залысины допускаются у котят и кастратов, у взрослых фертильных животных являются недостатком 	<p>Coat :</p> <ul style="list-style-type: none"> • plane hair • shaggy coat or chemical waving (of a permanent wave type) • bare patches are permitted in kittens and neuters, in adult fertile cats is a fault
<p>НЕДОСТАТКИ, ПРЕПЯТСТВУЮЩИЕ ПОЛУЧЕНИЮ СЕРТИФИКАТА</p>	<p>FAULTS PRECLUDING THE CERTIFICATE</p>
<p>Голова :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Сиамский тип • Круглая голова • Неправильный прикус • Экстремально короткий нос персидского типа <p>Конечности :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Короткие <p>Хвост :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Короткий, не гибкий <p>Шерсть :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Пролысины по телу (для взрослых фертильных животных) • Жесткая шерсть или остевые волосы <p>ДИСКВАЛИФИКАЦИЯ --- АГРЕССИВНОСТЬ и все другие из общей таблицы дисквалифицирующих признаков</p>	<p>Head :</p> <ul style="list-style-type: none"> • Siamese type • Round head • Incorrect bite • Extremely short nose of Persian or exotic type <p>Legs :</p> <ul style="list-style-type: none"> • short legs <p>Tail :</p> <ul style="list-style-type: none"> • short and rigid tail <p>Coat :</p> <ul style="list-style-type: none"> • bald areas somewhere on the body (in adult fertile cats) • Any coarse or guard hairs <p>DISQUALIFICATION - AGGRESSIVENESS and the other disqualifying features from the disqualification list</p>

<p>ПРИЗНАННЫЕ ОКРАСЫ кошек породы КОРНИШ-РЕКС</p>	<p>RECOGNISED COLOURS for CORNISH REX breed of cats</p>
<p>GROUP I Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Smoke</p>	<p>CRX n/a/b/c/o/p n/a/b/c/o/p s</p>
<p>GROUP II Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn with White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn with White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Smoke with White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Smoke with White</p>	<p>CRX n/a/b/c/o/p 01/02 61/62/63/64 n/a/b/c/o/p 03/09 n/a/b/c/o/p s 01/02 61/62/63/64 n/a/b/c/o/p s 03/09</p>
<p>GROUP III Red/Cream/Tortie Solid (Non Agouti) Red/Cream/Tortie Smoke (Non Agouti) Red/Cream/Tortie Silver Tabby (Agouti) Red/Cream/Tortie Golden Tabby (Agouti)</p>	<p>CRX d/e/f/g/h/j/q/r d/e/f/g/h/j/q/r s d/e/f/g/h/j/q/r s 11/12/21/22/23/24/25 d/e/f/g/h/j/q/r y 11/12/21/22/23/24/25</p>
<p>GROUP IV Red/Cream/Tortie Solid (Non Agouti) with white Red/Cream/Tortie Solid (Non Agouti) with white Red/Cream/Tortie Smoke (Non Agouti) with white Red/Cream/Tortie Smoke (Non Agouti) with white Red/Cream/Tortie Silver Tabby (Agouti) with white Red/Cream/Tortie Silver Tabby (Agouti) with white Red/Cream/Tortie Golden Tabby (Agouti) with white Red/Cream/Tortie Golden Tabby (Agouti) with white</p>	<p>CRX d/e/f/g/h/j/q/r 01/02 61/62/63/64 d/e/f/g/h/j/q/r 03/09 d/e/f/g/h/j/q/r s 01/02 61/62/63/64 d/e/f/g/h/j/q/r s 03/09 d/e/f/g/h/j/q/r s 01/02 21 61/62/63/64 d/e/f/g/h/j/q/r s 11/12/21/22/23/24/25 03/09 d/e/f/g/h/j/q/r s 01/02 21 61/62/63/64 d/e/f/g/h/j/q/r y 11/12/21/22/23/24/25 03/09</p>
<p>GROUP V Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Tabby (Agouti) Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Silver Tabby Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Golden Tabby</p>	<p>CRX n/a/b/c/o/p 11/12/21/22/23/24/25 n/a/b/c/o/p s 11/12/21/22/23/24/25 n/a/b/c/o/p y 11/12/21/22/23/24/25</p>

<p>GROUP VI Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Tabby with White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Tabby with White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Silver Tb w/White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Silver Tb w/White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Golden Tb w/White Black/Blue/Chocolate/Lilac/Cinnamon/Fawn Golden Tb w/White</p>	<p>CRX n/a/b/c/o/p 01/02 21 61/62/63/64 n/a/b/c/o/p s 03/09 11/12/21/22/23/24/25 n/a/b/c/o/p s 01/02 21 61/62/63/64 n/a/b/c/o/p s 11/12/21/22/23/24/25 n/a/b/c/o/p y 01/02 21 61/62/63/64 n/a/b/c/o/p y 11/12/21/22/23/24/25</p>
<p>GROUP VII POINTED TABBY POINTED SMOKE POINTED SILVER TABBY POINTED GOLDEN TABBY POINTED</p>	<p>CRX n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r 21 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r s 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r s 21 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r y 21 31/32/33</p>
<p>GROUP VIII POINTED with White TABBY POINTED with White SMOKE POINTED SILVER TABBY POINTED GOLDEN TABBY POINTED with White</p>	<p>CRX n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r 01/02/03/09 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r 01/02/03/09 21 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r s 01/02/03/09 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r s 01/02/03/09 21 31/32/33 n/a/b/c/d/f/g/h/j/o/p/g/r y 01/02/03/09 21 31/32/33</p>
<p>GROUP IX White</p>	<p>CRX w 61/62/63/64/67</p>

